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SAOPŠTENJE ZA ČLANOVE SINDIKATA 

 
Dana 08.12.2014. godine u kabinetu aktuelne Predsjednice Vlade Republike Srpske, Željke Cvijanović, 
održan je konstultativni sastanak sa predstavnicima Konfederacije sindikata Republike Srpske. Na 
sastanku ispred Konfederacije učestvovali su: Obrad Belenzda, Slobodan Ostojić, Nebojša Bjelica, 
Zlatko Tanasić i Simo Cvjetković. 
 
U uvodnom obraćanju, Predsjednica Vlade Republike Srpkse naglasila je da u budućem period rada 
Vlade focus reba biti privreda, te da u tom smislu mora biti aktivna saradnja sa Konfederacijom 
sindikata. 
 
Nakon uvodnog obrađanja, Predsjednica Vlade je saslušala sve prisutne. 
 
Prvi se obratio Obrad Belenzada koji je istakao da Konfederacija sindikata želi da bude dio rješenja, a 
ne problema, te da su stavovi koji će danas biti iznešeni već odavno poznati Vladi iz razloga što je ista u 
više navrata bila uponata sa njima. On je naglasio da srž stavova čine Mjere za poboljšanje privrednog 
ambijenta od kojih je jedan dio i realizovan. U svom obraćanju, Obrad Belenzada je posebno istaknuo 
da sindikat koji on predstavlja ima sve raspoložive kapaciteta da ravnopravno učestvuje sa ostalima 
socijalnim partnerima u razgovorima sa Vladom, kao i aktivnostima koje se tiču se prvenstveno Zakona 
o javnim nabavkama. Na kraju svog obraćanja, on je istakao probleme u pojedinačnim preduzećima 
kao što su Industrija alata Trebinje, Kosmos, Krajinapetrol i Famos, te naglasio da postoji potreba da se 
o konkretnim temama treba zakazati sastanak sa resornim ministrima. 
 
Slobodan Ostojić, potpredsjednik Konfederacije i predsjednik Sindikata udruženih radnika energetike 
istakao je da je Konfederacija spremna da se uključi oko aktivnosti pripreme prijedloga novog Zakona 
o radu, koji je neminovan. On je istakao da je dosadašnja saradnja sa poslodavcima u Elektroprivredi 
Republike Srpkse korektna, te da je stav sindikata da se stečena prava moraju sačuvati. Na kraju je 
naglasio da jednistvo u Elektroprivrdi Republike Srpske mora ostati, te da sindikat neće podržati bilo 
kakvo dijeljenje ovog preduzeća na distribuciju i proizvodnju. 
 
Zlatko Tanasić, član Predsjedništva Konfederacije, predsjednik Odbora za naftu u SURERS i predsjednik 
SO Rafinerije ulja Modriča istakao je da se javljaju problemi u naftnom sektoru koji ukazuju na to da je 
proizvodni dio Nestro grupacije u poslovnom gubitku za razliku od Optima grupe koja posluje 
pozitivno. Pored toga, istakao je da postoji veliki broj pritužbi radnika Nestropetrola koji su se žalili na 
nekorektno ponašanje poslodavca i nepoštovanje pojedinih odredaba kolektivnog ugovora o čemu su 
bili obaviješteni i inspekcijski organi. On je takođe naglasio da su plate i ostala primanja ipak redovna i 
da je u tom smislu ovaj poslodava korektan, te da imaju dobru komunikaciju sa predstavnicima 
Poslovodnih struktura kroz redovne sastanke. Na kraju je napomenu da se situacija oko preduzeća 
Krajinapetrol mora rješavati, ali ne na štetu radnika. 
 
Nebojša Bjelica, član Predsjedništva Konfederacije, predsjednik Odbora elektroprivrede u SURERS i 
predsjednik SO HE na Drini prenio je zabrinutos radnika Elektroprivrede zbog poslovanja u prošlom 
periodu, te da je sindikat svjestan da je između ostalog došlo do povećanja troškova u poslovanju 
pogotovo zbog povećanog broja zaposlenihi  uvođenja Fonda solidarnost. On je ponovio da dosadašnji 
stav da neće biti privatizacije Elektroprivrede Republike Srpske mora biti dosljedan i istakao je da ovo 
preduzeće mora imati jedinstven nastup na tržištu. Pored toga naglašeno je da Elektroprivreda mora 
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više da vodi računa o socijalnim kategorijama i subvencijama, a koji dogovor se mora postići između 
Vlade Republike Srpske i Elektroprivrede, te da bi Elektroprivreda morala da svojim vlastitim 
sredstvima gradi objekte, pogotovo kada je hidropotencijal u pitanju. 
 
Simo Cvjetković, član Predsjedništva Konfederacije i predsjednik Sindikata samostalnih mašinovođa 
ŽRS istakao je da se mora više vremena posvetiti zakonskoj regulativi i poštovanju iste, te da je u tom 
smislu neophodna reforma pravosuđa koja bi promijenila efikasnost sudova. Naglasio je da treba jačati 
privredni razvoj, te da Zakon o javnim nabavkama između ostalog to mora da i omogući svojim 
promjenama i prilagođavanjem domaćoj proizvodnji. Istakao je da Vlada u svakom trenutku mora biti 
upoznata sa aktivnostima svojih ministarstva, posebno onih koji su vezani za aktivnosti u privredi, te 
vršeći veću kontrolu rada javnih preduzeća. Naglasio je da Željeznice Republike Srpske kao javno 
preduzeće ima dosta štetnih ugovora, te da je u tom smislu sindikat podnio nekoliko tužbi, koji 
predmeti su još na čekanju. Zbog toga će se obratiti ogranima SIPA, jer se nije ostvario željeni efekat 
pravosuđa Republike Srpske.  
 
Nakon što je saslušala sve prisutne Predsjednica Vlade Republike Srpske je istakla da su teme koje su 
iznijeli predstavnici Konfederacije dobre i aktuelne, te da one samo potvrđuju da se akcenat u 
budućem periodu mora staviti na privredu. Na kraju je naglašeno, da će Konfederacija biti i dalje 
uključena u aktivnosti Vlade Republike Srpske, te da će se u tom smislu nastaviti započeta saradnja. 
 
Nakon završetka konsultacija, data je izjava za novinare. 

 
 

Predsjednik 
Obrad Belenzada 

 


